
SCHRIFTELIJKE VRAAG

nr. 18
van GWENNY DE VROE
datum: 1 oktober 2018

aan BEN WEYTS
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, OPENBARE WERKEN, VLAAMSE RAND, TOERISME EN DIERENWELZIJN

Dierenartsen  -  Vorming

Het protocolakkoord tussen het Federaal Agentschap voor de Veiligheid van de 
Voedselketen (FAVV) en de Gewesten specificeert dat de bevoegde gewestelijke 
overheden instaan voor de opleiding en de informatie van de personeelsleden van het 
FAVV en van de dierenartsen met opdracht (DMO’s) voor taken die ze uitvoeren in het 
kader van dierenwelzijn.

Uit het antwoord op mijn schriftelijke vraag nr. 1419 van 4 september 2018 is gebleken 
dat er voor de vaste dierenartsen van het FAVV sinds de regionalisering nog geen 
opleidingen voor dierenwelzijn werden ingericht. Voor DMO’s beperkten die zich tot 
opleidingen over het dierenwelzijn tijdens het slachtproces. Daaraan namen in 2018 in 
totaal 84 mensen deel, te weten 23 op 21 juni, 13 op 22 juni, 26 op 28 juni en 19 op 29 
juni. Op 27 en 28 september zouden opnieuw opleidingen worden georganiseerd, waarna 
geëvalueerd zal worden welke bijkomende opleidingen nodig zijn en op welke termijn.

1. Wat is de reden van het niet inrichten van opleidingen rond dierenwelzijn voor de 
vaste dierenartsen van het FAVV?

2. Zijn er inmiddels plannen om dat wel te doen?

Zo ja, welke en wanneer?

Zo neen, waarom niet?

3. Hoeveel DMO’s namen deel aan de opleidingen van 27 en 28 september?

4. In totaal zette het FAVV dit jaar 477 DMO’s in. Vorig jaar ging het om 574 DMO’s. Als 
we merken dat er tot voor 27 september 84 DMO’s intekenden op een vorming, gaat 
het slechts om een minderheid van het totaalaantal ingezette DMO’s. 

a) Wat moeten we daaruit concluderen over het vormingsniveau van de DMO’s die 
de opleiding rond dierenwelzijn tijdens het slachtproces niet gevolgd hebben?

b) Hoeveel procent van de ingezette DMO’s hebben uiteindelijk deelgenomen aan 
de vorming als het aantal deelnemers aan de vormingen van 27 en 28 
september wordt meegerekend?

c) Zal er vanuit Dierenwelzijn meer werk worden gemaakt van een breder bereik 
van de DMO’s voor opleidingen?

5. a)   Wie zal de evaluatie van deze opleidingen maken?



b) Tegen wanneer zal deze evaluatie klaar zijn?



BEN WEYTS
VLAAMS MINISTER VAN MOBILITEIT, OPENBARE WERKEN, VLAAMSE RAND, TOERISME EN DIERENWELZIJN

ANTWOORD
op vraag nr. 18 van 1 oktober 2018
van GWENNY DE VROE

1-2. De controles in de slachthuizen worden uitgevoerd door de Inspectiedienst 
Dierenwelzijn, de BMO’s en de dierenartsen van het FAVV. De dierenartsen van 
het FAVV voeren deze controles sinds jaar en dag uit en hebben hiervoor voor de 
regionalisering dan ook opleidingen gekregen.
Ook de BMO’s voeren sinds lang controles in de slachthuizen uit. Zij zijn meer 
aanwezig in de slachthuizen dan de dierenartsen van het FAVV. Het is echter 
gebleken dat hun opleiding over dierenwelzijn in het verleden tekort is geschoten. 
Bovendien bestaat bij de BMO’s een hoger verloop dan bij de dierenartsen van het 
FAVV.
De inspecteurs van de Inspectiedienst Dierenwelzijn voerden voor de 
regionalisering geen slachthuiscontroles uit. Voor hen was dit dan ook een nieuwe 
materie. Dit betekent dan ook dat zij er een omvangrijke en belangrijke taak 
hebben bijgekregen.
Om deze redenen werd beslist om prioritair in te zetten op de opleiding van de 
inspecteurs en controleurs van de Inspectiedienst Dierenwelzijn en de BMO’s. 

3. Aan de opleidingen van 27 en 28 september namen 26 BMO’s deel. 

4. a) BMO’s worden door het FAVV ingezet voor de controle op het volledige 
slachtproces. Dit slachtproces valt uiteen in twee delen, met name de 
antemortemkeuring en de postmortemkeuring. De controle op het dierenwelzijn 
maakt onderdeel uit van de antemortemkeuring. De postmortemkeuring maakt 
echter een veel groter aandeel uit van het volledige proces dan de 
antemortemkeuring. Van de 477 BMO’s die door het FAVV worden ingezet, voert 
een belangrijk deel dan ook geen antemortemkeuringen uit. Het is evident dat een 
opleiding dierenwelzijn voor die BMO’s weinig zin heeft.

b) Door de wisselende uurroosters kan geen exact aantal gekleefd worden op het 
aantal BMO’s dat ingezet wordt voor dierenwelzijnscontroles, maar het mag wel 
duidelijk zijn dat een niet onbelangrijk percentage van hen intussen de opleiding 
heeft gevolgd.

c) Momenteel wordt de mogelijkheid bekeken om de opleiding in het voorjaar van 
2019 nogmaals te organiseren.

5. De evaluatie van deze opleidingen door de dienst Dierenwelzijn zal voor het einde 
van het jaar afgerond zijn.


